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PROTOKÓŁ Nr XXXV/2017 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 22 czerwca   2017 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 

Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 15  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/2017 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

6. Stan przygotowań do wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży w podległych 
jednostkach. 

7. „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- zmiany uchwały Nr II/11/2014 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 18 grudnia 2014 
roku w sprawie powołania komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, określenia 
przedmiotu ich działania oraz składu osobowego 
- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego położonego na I 
piętrze w budynku biurowym Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej przy ul. 
Wawrzyńca Korwina 2 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji.                                                

 
Do sali wszedł radny Jerzy Wieczorek 
Obecnych 16 radnych 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/2017 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
     
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXIII/2017 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 25 maja 2017 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXXIII/2017 głosowała:   
 

ZA - 16  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)     
   
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.    
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Stan przygotowań do wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży w podległych 
jednostkach. (załącznik nr 5 do protokołu)       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.       
 
Ad. 7/ „15 min. dla wyborców”.       
      
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad.8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 
 zmiany uchwały Nr II/11/2014 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 18 grudnia 
2014 roku w sprawie powołania komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
określenia przedmiotu ich działania oraz składu osobowego, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
W kwestii formalnej, jakiej komisji dotyczy ta uchwała, bo tu jest Komisji Rewizyjnej, w 
uzasadnieniu Oświaty, o którą komisję chodzi? Z samej uchwały to wprost nie wynika.  
 
Przewodniczący Rady 
Komisji Oświaty. 
 
Radny Rutkowski 
Rewizyjnej i Oświaty.  
 
Sekretarz 
Jeżeli chodzi o paragraf 2 ust. 2 to należy czytać w kontekście uchwały zmienianej i dotyczy 
to Komisji Oświaty, mówimy tu o Czesławie Kaczmarku. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXXV/155/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/2014 Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 18 grudnia 2014 roku w sprawie powołania komisji 
stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, określenia przedmiotu ich działania oraz 
składu osobowego 
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- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego położonego na I 
piętrze w budynku biurowym Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej przy ul. 
Wawrzyńca Korwina 2, 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXXV/156/2017 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie 
umowy najmu lokalu użytkowego położonego na I piętrze w budynku biurowym 
Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej przy ul. Wawrzyńca Korwina 2 

 
Ad. 9/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 10/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Informuję, że Przewodniczącym Komisji Oświaty został wybrany Pan Czesław Kaczmarek 
oraz w dniu dzisiejszym Pani Halina Mikła otrzymała odpowiedź na wniosek. 
 
Radny Wojewódka 
Jak Pan radny został, na jakiej zasadzie wybrany przewodniczącym komisji, jak co dopiero 
zmieniliśmy uchwałę. 
 
Radna Mikła 
Mieliśmy Komisję Oświaty dzisiaj i na Komisji Oświaty zagłosowaliśmy, że Przewodniczącym 
Komisji Oświaty zostanie Pan Kaczmarek, jednogłośnie i dlatego ogłaszamy dzisiaj, że jest 
Przewodniczącym, dziękuję. 
 
Sekretarz 
Jeżeli chodzi o składy komisji, komisje się statuowały same i dzisiaj rzeczywiście na 
posiedzeniu Komisji Pan radny został powołany. Natomiast to jest uchwała porządkująca. 
Proszę zauważyć, że podobna jest sytuacja, jeżeli chodzi o skład Komisji Rewizyjnej, na 
poprzedniej sesji został wybrany Zastępca Przewodniczącego, dzisiaj następuje w tej 
zbiorczej uchwale cały skład. Także mamy do czynienia z tym, że porządkujemy zapisy w 
oparciu o te czynności pierwotne, czyli posiedzenie Komisji Oświaty w dniu dzisiejszym, 
Komisji Rewizyjnej, przepraszam uchwały Rady dotyczącej Komisji Rewizyjnej, z poprzedniej 
sesji. 
 
Radna Rachwalska 
Kolejność chyba nie ta. Najpierw członkiem składu trzeba być, a potem dopiero…  
 
Sekretarz 
Przypominam, że wszystkie uchwały wchodzą w życie z dniem podjęcia. W związku z 
powyższym to jest troszeczkę sytuacja taka jaką mieliśmy dwa miesiące temu, gdzie pojawił 
się wniosek, czy najpierw jest odwołanie, czy najpierw jest powołanie odnośnie 
Przewodniczącego Rady. Tłumaczę, wszystkie uchwały wchodzą w życie z dniem podjęcia. 
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Radna Rachwalska 
Przed podjęciem uchwały… 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna proszę do mikrofonu może.      
 
Radna Rachwalska  
Tak gwoli szczegółu, czyli zanim został członkiem Pan radny, to został Przewodniczącym, 
kolejność chyba nie taka, bo skład Komisji Rewizyjnej uzupełnialiśmy uchwałą na 
poprzedniej sesji, tak? A teraz tylko potwierdzamy. 
 
Sekretarz  
Jeszcze raz powtórzę, jeśli chodzi o Komisję Rewizyjną skład poszczególnych członków 
wskazuje, określa Rada Powiatu, natomiast jeżeli chodzi o osoby funkcyjne w 
poszczególnych innych komisjach, czyli Oświaty, Gospodarki czy Komisji Budżetowej, 
wybiera sama Komisja. I Komisja, złożył akces Pan radny do Komisji Oświaty, został przez 
samą komisje wybrany Przewodniczącym. Natomiast w tej uchwale następuje 
uporządkowanie poprzez podanie całego zmodyfikowanego składu.  
 
Radna Rachwalska 
Ale czy był w składzie kiedy został Przewodniczącym? 
 
Sekretarz 
Jeszcze raz. 
 
Radna Rachwalska 
Czy był w składzie komisji Pan radny kiedy został Przewodniczącym? Jeszcze ta uchwała 
nie zapadła. 
 
Radny Kaczmarek 
Ja deklarowałem na poprzedniej sesji udział w pracach tej Komisji, czyli na poprzedniej sesji 
złożyłem pisemną deklarację, że chcę  pracować w tej komisji.    
 
Przewodniczący Rady 
Ale proszę do mikrofonu, proszę ponieść rękę. I tutaj uzasadnienie, radny Czesław 
Kaczmarek złożył wniosek o chęci pracy w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, a dzisiejszą 
Komisję prowadziła Pani Wiceprzewodnicząca Pani Halina Mikła. 
 
Radna Rachwalska 
W porządku, jeszcze nie był Pan członkiem, będzie teraz, kiedy podejmiemy uchwałę. 
 
Radny Wojewódka 
Pytanie formalne czy wyrażenie woli udziału komisji jest już z automatu, z automatu staje się 
członkiem komisji, czy dopiero po podjęciu uchwały rozszerzającej składa, tak? Bo o tym 
dyskutujemy. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa, jeśli chodzi o wszystkie komisje, tak jak tłumaczyłem, same komisje 
określają skład i dopiero następuje zaakceptowanie na sesji Rady. To tak jak Państwo 
robiliście we wszystkich poszczególnych komisjach na początku kadencji. Tak samo w tym 
przypadku, Pan radny złożył akces do Komisji Oświaty, dziś na tej komisji został wybrany 
funkcyjnym Przewodniczącym Komisji i następuje w dniu dzisiejszym również uchwałą Rady 
Powiatu zaakceptowanie tego składu. Obie uchwały zarówno Komisji Oświaty jak i Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej są podjęte z dniem dzisiejszym.    
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Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Sprawy różne. 
 
Starosta 
Dwie istotne sprawy chciałbym poruszyć na posiedzeniu dzisiejszej sesji. Pierwsza dotyczy 
odpowiedzi Wojewody Dolnośląskiego na moje, na mój już piąty wniosek w przeciągu 
ostatniego roku dotyczące przydzielenia na teren Powiatu Średzkiego trzeciego zespołu 
ratowniczego czyli kolokwialnie mówiąc karetki pogotowia. 19 czerwca otrzymaliśmy 
odpowiedź, ja Państwu ją zacytuję. „W odpowiedzi na pismo z dnia 27 kwietnia 2017 r. znak 
SOiK 5562.3.2017 dotyczące przydzielenia trzeciego zespołu ratownictwa medycznego albo 
częściowej, minimum 12-godzinnej obsługi przez trzeci zespół ratownictwa medycznego 
terenu powiatu średzkiego, uprzejmie informuję, że w chwili obecnej utrzymanie potencjału 
zespołu ratownictwa medycznego dla powiatu średzkiego na dotychczasowym poziomie 
należy uznać za właściwe. Po przeanalizowaniu danych statystycznych za 2016 r. 
otrzymanych z Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu wynika, że specjalistyczny zespół 
ratownictwa medycznego stacjonujący w Środzie Śląskiej w 2016 r. realizował 5,17 zlecenia 
w ciągu 24 godzin, natomiast podstawowy zespół ratownictwa medycznego w ciągu 24 
godzin realizuje 4,98 zlecenia.  W I kwartale 2017 r. liczba wyjazdów zespołu ratownictwa 
medycznego stacjonującego w Środzie Śląskiej wyniosła 11,34 zlecenia w ciągu 24 godzin, 
w tym specjalistycznego zespołu ratownictwa medycznego 5,65 zlecenia i podstawowego 
zespołu ratownictwa medycznego 5,68 zlecenia. Ponadto informacje przekazane z 
Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu wskazują na niewielką liczbę wyjazdów zespołu 
ratownictwa medycznego z miejsc stacjonowania innych niż Środa Śląska w ciągu 24 godzin 
na teren powiatu średzkiego – w 2016 r. 2,33 zlecenia oraz I kwartał 2017 r. 2,8 zlecenia. 
Biorąc pod uwagę analizę powyższych danych wskazujących na niewielką liczbę wyjazdów 
zespołu ratownictwa medycznego w ciągu 24 godzin na terenie powiatu średzkiego, można 
stwierdzić, że nie występuje potrzeba zwiększania ilości zespołów ratownictwa medycznego 
w powiecie średzkim. Z poważaniem Wojewoda Dolnośląski Paweł Hreniak”. Szanowni 
państwo, chciałem to przeczytać i powiedzieć publicznie, bo od roku czasu staramy się jako 
Powiat Średzki w uzgodnieniu z Policją, a przede wszystkim ze Strażą Pożarną w Środzie 
Śląskiej na których to w ostatnich okresach było bardzo dużo nie powiem zleceń, ale sytuacji 
gdzie jako pierwsi na miejscu zdarzenia w przypadku zdarzeń drogowych musieli udzielać w 
miejsce jak gdyby brakującego zespołu ratownictwa medycznego pomocy potrzebującym. A 
poza tym docierają do nas wielokrotnie już informacje zwiększenia tych karetek przez 
mieszkańców. Tak samo reagują Wójtowie i Burmistrz z terenu naszego Powiatu. W tej 
sprawie też odbyło się spotkanie, łącznie z tym, że byliśmy skłonni dofinansować zakup 
specjalistycznej karetki z budżetu Powiatu i Gmin, aby tylko w ramach tych wszystkich 
wyliczeń przydzielić takie zespół dodatkowy na Powiat, który liczy już ponad 53 tys. 
mieszkańców, to jest pierwsza rzecz. Druga, na moją prośbę ewentualnie rozważenia 
możliwości stacjonowania, powiem kolokwialnie pół karetki, czyli 12-tu godzin, czyli tak 
zwanego częściowego zaopatrzenia dodatkowego Powiatu Średzkiego, no to Państwu 
przeczytałem, że tej zgody nie ma. Druga rzecz, szanowni państwo, którą chciałem 
przekazać no to oczywiście sytuacja średzkiego szpitala. Szanowni Państwo ja tydzień temu 
na sesji nadzwyczajnej dość szeroko przedstawiłem radnym tą informację. A sprawy idą 
bardzo dynamicznie to powiem Państwu i szanownym gościom jaki stan faktyczny jest na 
dzisiaj. Otóż prowadzone są rozmowy z przedstawicielami Narodowego Funduszu Zdrowia, 
z Panem Dyrektorem Oćwieją w sprawie przejęcia placówki w Środzie Śląskiej nie tylko jak 
się okazuje w Środzie Śląskiej, ale oczywiście skupiam się tylko na naszym Powiecie, przez 
podmiot zewnętrzny, który będzie kontynuował nieprzerwalnie pracę. I to co mamy w Środzie 
Śląskiej czyli oddział pediatryczny, nocną i świąteczną oraz specjalistkę. Dzisiaj przed sesją 
jeszcze zebrał się Zarząd Powiatu na którym to w uzgodnieniu z syndykiem oraz nowym 
podmiotem, a jest to szanowni państwo Nowy Szpital Wschowa spółka z o.o., to jest firma, 
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która jest najdalej zaawansowana, jeżeli chodzi o rozmowy i firma, która jest zainteresowana 
przede wszystkim prowadzeniem tej działalności w Środzie Śląskiej z dniem 1 lipca. I jako 
Zarząd Powiatu wystosowaliśmy prośbę do Pana Dyrektora Dolnośląskiego Oddziału 
Narodowego Funduszu Zdrowia by przychylił się do tego wniosku i uzgodnił wszystkie 
elementy miękkiego przejęcia tych świadczeń. Jeszcze tylko powiem Państwu, że 
uzgodnione jest to pomiędzy Nami jako Zarządem Powiatu, syndykiem masy upadłości, a 
także firmą PHM, która jak Państwa informowałem na początku czerwca wypowiedziała 
wszystkie umowy na świadczenie usług medycznych w zakresie i szpitala, i specjalistyki, 
nocnej i świątecznej pomocy na terenie nie tylko Powiatu Średzkiego, ale też  między innymi 
na terenie Powiatu Górowskiego. Do 1 lipca zostało jeszcze tylko kilka dni, mam nadzieję, że 
wszystkie te elementy zostaną uwzględnione przy rokowaniach, bo za późno już jest chyba 
na ogłaszanie dodatkowych konkursów. I będzie to wzięte pod uwagę aby zabezpieczyć 
naszych mieszkańców, jeżeli chodzi o pomoc nocną i najmłodszych pacjentów z terenu 
Powiatu Średzkiego, czyli mówię tutaj o oddziale dziecięcym. Spotkałem się też dzisiaj z 
dyrektorem, z Panią dyrektor Nowego Szpitala Wschowej, ona pod sobą ma 7 placówek, a 
cała grupa Nowy Szpital prowadzi w całej Polsce 10 szpitali właśnie w oparciu o kontrakty z 
NFZ-tem, poszczególnymi NFZ-tami w różnych częściach naszego kraju, województwo 
małopolskie, lubuskie, kujawsko-pomorskie, pomorskie i wielkopolskie. I jeżeli wszystko się 
uda placówki będą również prowadzić na terenie województwa dolnośląskiego. Z pierwszych 
tych najważniejszych rozmów, które naprawdę szanowni Państwo prowadzimy od wielu 
tygodni, a przede wszystkim te które dostały przyśpieszenia od kilkunastu dni, no pojawia się 
obraz realizacji tych świadczeń, które są jeszcze na terenie Powiatu Średzkiego i w miarę 
sukcesywnie rozwijania propozycji. Nie powiem reaktywowania wszystkich oddziałów, ale na 
pewno rozszerzenia katalogu świadczeń dla pacjentów, mieszkańców całego naszego 
Powiatu. O dalszych informacjach i decyzjach z Narodowego Funduszu Zdrowia czy 
wszystko zostanie dopięte, żeby nieprzerwalnie tą pomoc świadczyć od 1 lipca, będziemy 
Państwa informować na bieżąco, dziękuję bardzo. Jeżeli są pytania  chętnie odpowiem.                         
 
Przewodniczący Rady           
Informuję, że najbliższa planowana sesja odbędzie we wrześniu, w ostatni czwartek 
września, komisje stałe dzień wcześniej.    
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
  
Ad. 12/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXXV w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Padewski 
 

 


